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Predsjednik Vlade Crne Gore Duško Marković 

Obraćanje na Svečanoj akademiji povodom 90. godišnjice Privredne komore Crne Gore 

Crnogorsko narodno pozorište, 20. april 2018. 

Poštovani gospodine Goluboviću, 

Poštovani gospodine Lajtl, 

Uvaženi članovi Privredne komore Crne Gore, 

Cijenjeni gosti iz Regiona i Evrope, 

Dame i gospodo, 

Zadovoljstvo mi je da vam se obratim na proslavi značajnog jubileja koji svjedoči o dinamičnoj 

istoriji ekonomskog i društvenog razvoja naše zemlje. Počev od doprinosa nekada Trgovinsko‐

industrijske i zanatske komore, a danas Privredne komore Crne Gore, koja proslavlja 90 godina 

postojanja. 

Sa današnje distance, svjesni smo da je naša zemlja prešla izuzetno težak put od tada najmanje 

razvijene države bivše Jugoslavije, do vodeće ekonomije u regionu Zapadnog Balkana. 

Ovaj zahtjevni put obilježile su mudre i hrabre odluke kojima je Crna Gora pokazala da joj je 

mjesto u savremenom svijetu, i da dijeli zapadne civilizacijske vrijednosti. 

I nema nikakve dileme da ćemo u narednih nekoliko godina to potvrditi i članstvom u velikoj 

evropskoj porodici država. 

Svojevrstan dokaz uspješnosti takvog opredjeljenja  je  i činjenica da  je Crna Gora prethodne 

godine postala 29. članica NATO. 

Stoga  koristim  priliku  da  zahvalim  Privrednoj  komori  na  doprinosu  koji  je  dala  u  oblasti 

promocije našeg učlanjenja, posebno u dijelu afirmacije NATO koda, koji danas posjeduje veliki 

broj crnogorskih privrednika. A to je jasna potvrda ekonomskog aspekta i benefita članstva u 

Alijansi po ekonomiju i privredu. 

Činjenica da je Crna Gora trenutno jedna od najbrže rastućih evropskih ekonomija nije ostala 

neprimijećena  ni  od  strane  naših međunarodnih  partnera. U  Izvještaju  Evropske  komisije 

pozdravljene  su pozitivne ekonomske prilike, visoka  stopa ekonomskog  rasta  i kredibilno  i 

domaćinsko vođenje javnih finansija od strane Vlade. 

Želim da istaknem da smo tom prilikom dobili priznanje i za odgovornu i usaglašenu vanjsku 

politiku,  kojom  našim  građanima,  privrednicima  i  investitorima  obezbjeđujemo  visoke 

garancije stabilnosti i sigurnosti. 

Jasno je saopšteno i da je napredak koji smo ostvarili u oblasti vladavine prava predstavljao 

temelj i preduslov za ukupan napredak u svim oblastima.   
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Crnogorska Vlada unapređuje  i politiku dobrosusjedskih odnosa  i regionalne saradnje. To je 

možda  i  najočiglednije  na  primjeru  Berlinskog  procesa,  u  okviru  kojeg,  kroz  saradnju  i 

partnerstvo sa Evropskom komisijom,  i visokim predstavnicima država članica EU  i susjeda, 

prenosimo evropske vrijednosti na Region i dodatno približavamo naše države članstvu u EU. 

Vjerujem da će aktivnosti na realizaciji Višegodišnjeg akcionog plana za regionalnu ekonomsku 

oblast, biti  adekvatna priprema  za ono  što nas očekuje u  skorijoj budućnosti – nastup na 

jedinstvenom evropskom tržištu. 

Istovremeno, kroz Berlinski proces promovišemo značaj saobraćajne i energetske povezanosti 

Crne  Gore  sa  susjedima,  računajući  na  nastavak  značajne  finansijske  i  tehničke  podrške 

kapitalnoj infrastrukturi. 

Ona proističe iz zajedničkog interesa EU i Zapadnog Balkana, pa će jedan od primjera, na kojem 

ćemo  uskoro  provjeriti  opravdanost  naših  očekivanja,  biti  i  status  jadransko‐jonske  brze 

saobraćajnice. Otpočinjanjem njene realizacije kompletirala bi se slika nove crnogorske putne 

mreže  sa auto‐putem Bar‐Boljari, a Crna Gora bi  se našla na  još  jednom  strateški važnom 

putnom pravcu. 

Vjerujem da su svi ovi aspekti posebno  interesantni privrednicima, zbog čega Vladini resori 

moraju  i dalje biti u potpunosti na raspolaganju vašim potrebama  i  inicijativama. A uvjeren 

sam da na naša otvorena vrata nailazite svakog dana, i u svakoj prilici. 

Dame i gospodo, 

Za ekonomiju Crne Gore 2017. godina bila je vrlo uspješna. 

Svi parametri koji karakterišu ekonomske, makroekonomske  i  fiskalne politike rasli su čak  i 

iznad plana. Umjesto projektovanih 2,7%, ostvarili smo rast ekonomije od 4,4% što je jedna 

od  najviših  stopa  rasta  u  Evropi.  Sljedstveno  tome,  ekonomski  rast  praćen  je    rastom 

zaposlenosti o čemu govore i referentni i pouzdani dostupni podaci. 

Kada su u pitanju javne finansije, ostvarili smo rezultate iznad i plana i očekivanja, i to je uticalo 

na  kontinuiran  rast  kreditnog  rejtinga  zemlje.  Zahvaljujujući  tome,  u  posljednjoj  emisiji 

euroobveznica dobili smo do sada najnižu kamatu  i najdužu  ročnost od kada se Crna Gora 

pojavljuje na međunarodnom finansijskom tržištu. 

Taj novac biće usmjeren na refinasiranje javnog duga i smanjenje opterećenja javnih finansija 

u naredne  tri godine, pa  će  samim  tim više novca  iz državne kase  ići na kapitalni budžet  i 

ulaganja u infrastrukturu. A to nam je cilj – kapitalna i razvojna potrošnja, uz štednju na strani 

tekuće i administrativne. 



S t r a n a  | 3 

Sa zadovoljstvom mogu konstatovati da se taj trend nastavlja i ove godine, jer je u prva dva 

mjeseca 2018. industrijska proizvodnja porasla 39,2 odsto, a bilježimo i značajan rast u sektoru 

turizma. 

Uvaženi prijatelji, 

Privredna komora je oduvijek bila pouzdan partner Vladi na izgradnji razvijenije i bogatije Crne 

Gore. Zemlje boljeg života za sve njene građane. 

Vjerujem  da  ćemo  i  u  narednoj  deceniji,  kada  budemo  slavili  vijek  postojanja  Privredne 

komore,  svjedočiti  još  boljem  poslovnom  ambijentu,  najvišem  stepenu  zaposlenosti  i 

evropskom kvalitetu života svakog pojedinca i svake porodice u Crnoj Gori. 

Dozvolite mi da na kraju, u ime Vlade i svoje lično, poručim našim gostima – da su vrata Crne 

Gore otvorena za njih i njihove investicione i poslovne inicijative. 

Privrednoj komori čestitam jubilej i želim uspjeh u daljem radu. 

Zahvaljujem na pažnji. 


